
Danske Fysioterapeuter i region Syddanmark 

 

Regionsbestyrelsesmøde torsdag den 7. december 2023 kl. 13:00 – 17:30. 

Mødet holdes ved Kokholm 3a, lok. M4, Bramdrupdam, 6000 Kolding. 

Der er middag kl. 18:00 på Fratelli, Banegårdspladsen 2, 6000 Kolding i forlængelse af årets sidste 

bestyrelsesmøde. Meld afbud til rk@fysio.dk hvis du ikke deltager i middagen. 

 

Deltagere: Lis Jensen, Helene Benfeldt (virtuelt), Rikke Kruse, Helle Bruun, Lau Rosborg, Rune 

Myrup Andersen, Tine Hasselbrinck Madsen, Gitte Frydenlund, og Ann Louise Lundahl Wilki, Jørn 

Kronborg. 

Afbud: Emilie Mott, Emil Graversen. 

Lene Lebech  

Lene Lebech, netværkskonsulent deltager under udvalgte dagsordenspunkter. 

 

Dagens gæster: Allan Visborg Andresen, Chef for Politik, profession og kommunikation i Danske 

Fysioterapeuter. 

Allan deltager virtuelt under dele af mødet. 

Henriette Sø, Pressechef i Danske Fysioterapeuter.  

Henriette deltager virtuelt fra kl. 13:15 – 14:15 

 

 

Dagsorden 

1. Valg af referent   

Helle Bruun er referent 

 

2. Underskrift af referat fra afkortet RB-mødet d. 11. oktober 2023 13:00-13:15 

Der har ikke været indsigelser til referatet. Dog opmærksomhed på at få meldt ind ift. 

ringerunde.  

Opfølgning på punkter fra sidste møde 

mailto:rk@fysio.dk


Referatet sendes rundt til underskrift. 

 

3. Godkendelse af dagsorden 14:15-14:25 

Bemærk at der er tidsangivelser ud fra hvert punkt. Dette for at sikre, at vi kommer igennem 

dagsorden på den afsatte tid. Ligeledes en indikator for, om det er et ”stort” eller ”lille” punkt. 

Punkter til Eventuelt? 

 

                                    Pause 14:25-14:40 

 

 

4. Sager til beslutning  

 

4.1 13:15 – 14:15 

I forlængelse af vores tema på Regionsseminar d. 10. og 11. oktober, og drøftelser og 

indlæg på Regionsbestyrelsesseminar i Odense d. 17. november deltager Henriette Sø 

virtuelt. Hun vil konkret indføre os i tips og treks, hvordan laver man en flot profil, @ og #, 

tags og dele på LinkedIn og FB.  

Vi får også en tilbagemelding på vores spørgsmål om en Instagram profil for Regions Syd er en vej 

at gå. 

Skal vi gå sammen om emner som vi gerne vil delagtiggøre vores medlemmer i? 

Hvad er en succes og hvordan måles den? 

Henriette orienterer om: 

LinkedIn har den fordel at man kan opnå forholdsvis stor eksponering relativt nemt. Der er en god 

tone på LinkedIn. Fx kan man på LinkedIn kun give positive emojis. Vigtigt at beslutte som 

bestyrelse hvor meget tid vi vil bruge på det. Både til at lave opslag, men også til at kommentere 

og evt. gå i dialog. Man kan bruge LinkedIn til at komme i kontakt med politikere og flage med 

faglige resultater overfor medlemmerne. LinkedIn vil gerne have kommentar på andres opslag. 

Henriettes slides eftersendes. 

 

Indstilling: at vi beslutter os for en præcis strategi for SOME som kan starte med det samme. 

Beslutning: At vi sørger for at opdatere vores egen profil på LinkedIn. Med billede, baggrund, 

uddannelse og arbejdsplads mv. Opfordres til at fortælle at man er en del af regionsbestyrelsen i 

regions Syddanmark, Danske Fysioterapeuter. Det er frivilligt hvor meget man som 



bestyrelsesmedlem vil ”reklamere” på SOME. Der er en overvejende lyst i bestyrelsen til at øge 

fokus på at like og kommentere på opslag. 

 

Der evalueres om 6 mdr. på, om vi har et øget fokus SOME og bestyrelsesarbejdet, om vi er i 

dialog med politikere / medlemmer, om vi selv er mere oplyste fordi vi tilgår LinkedIn mere end 

tidligere. 

 

4.2 14:40-15:00 Vi skal planlægge 5 bestyrelsesmøder for 2024. 2 heldagsmøder og 3 

halvdagsmøder. Så kig i jeres kalender og se om nedenstående kan accepteres. Bemærk at 

et møde er et virtuelt møde. 

Besluttes: Ti den 23. 01.2024 kl. 13-17.30 virtuelt - RK sender kalender invitation.                                                

Besluttes: Ma den 18.03.2024 kl. 09-17.00 Kokholm, RK sender kalender invitation. 

Besluttes: To 16.05.2024 kl. 09-17.00. Kokholm RK sender kalender invitation 

 (REP-forslag skal være indsendt senest 19. august). 

Besluttes: Ons 25.09.2024 kl. 13-17.30 - Kokholm RK sender kalender invitation 

 (REP 8. november). 

Besluttes:  To 12.12.2024 kl. 13-17.30 Kokholm. RK sender kalender invitation - efterfølgende 

middag 

Det afprøves at der nu skal være et halvdagsmøde årligt, som foregår virtuelt, der evalueres 

efterfølgende. 

  

 

5. Sager til drøftelse 

5.1 15:00-15:45 Allan Visborg Andresen er nyansat Chef for Politik, profession og 

kommunikation i Danske Fysioterapeuter. For at øge sit kendskab til regionerne og vores 

arbejde / bestyrelse har han ønsket at deltage på dagens møde. Han deltager virtuelt. Vil gerne 

inviteres til et bestyrelsesmøde i 2024.I den samme anledning vil han komme med en kort 

beskrivelse af de muligheder han ser i 2024 for Danske Fysioterapeuter. 

Der bliver mulighed for at drøfte regionernes politiske fremtid med Allan. 

Allan har oplæg omkring de muligheder han ser for Danske Fysioterapeuter fremadrettet i 

sundhedsvæsenet og hvad der er vigtige dagsordener at forholde sig til aktuelt. .  

 



Allan orienterer om: 

SSK – Sundheds Struktur Kommissionen har deres møder lige nu. - Danske Fysioterapeuter har 

sendt materiale til dem. Så må vi se, hvad regeringen griber og går videre med. 

Fokuspunkter er desuden nuværende: Psykiatri, direkte adgang til praksissektor, forebyggelse 

og rehabilitering som princip område. I 2024 første kvartal skal der ske opfølgning. Der 

kommer formentlig anbefalinger i april/ maj 2024. Der skal søges påvirkning ved de mennesker 

vi kender - det kan bla. være Bo Libergren.  

Der har været møde med PLO ift. fri adgang – evt. skal der rulles forsøg ud, inden valget i 2025. 

Måske bliver forsøget i fx Jylland.  

Ved fri adgang, så er det vigtigt at der sikres at fysioterapeuten har opmærksomhed på 

eventuelle red flags og får guidet patienten det rigtige sted hen i sundhedsvæsenet.  

 

2024 er et strukturelt organiseringssår i Danske Fysioterapeuter. Ud fra de forholdsvis mange 

forslag der blev vedtaget i 2022. Strukturen skal gennemses. Herunder organiseringen ift. de 

faglige selskaber. Lokal politisk indflydelse, lokalpolitisk interessevaretagelse. TR skal 

involveres i hvordan der arbejdes politisk. 

Hvad er egentlig rimeligt at forvente af hinanden? Foreningen har et stort ambitionsniveau.  

2024 fokus på at få hevet de politiske mærkesager hjem. Hvor kan vi hjælpe hinanden på tværs 

af sektorer.  

RB-formænd arbejder sammen omkring yderligere præcisering af:  Hvad er kerneopgaven, 

hvad er man forpligtiget med, når man er med i bestyrelsen.  

PLO er fortsat med ift. fri adgang. Mere direkte veje i sundhedsvæsenet arbejdes der for. Det er vigtigt 

at der er nok volumen ift. at køre projekt. Det er vigtigt forslagene kommer ud at arbejde.  

 

Helene: Buisness cases. Odense kommune har lavet buisness case mellem genoptræning, jobcenter – 

det resulterede i en opnormering da det samarbejde mellem forvaltninger mere end tjente sig ind, og 

optimerede forløbene for borgerne.  

Allan: Det er godt at få aktuelle levende eksempler. Store samfundstendenser så der kan laves alliancer. 

Motorisk usikre, stillesiddende børn. Danske fys kan koble sig på de store dagsordener. Danske fys er 

ekstrem optagede af de store dagsordener.  

Der vendes helt sikkert tilbage til Odense kommunes løsning omkring jobcentret.  

Direkte adgang og sundhedsstruktur kommisionens arbejde.  

 

 



5.2 15:45-16:15 Budgetgennemgang for 2024  

Vi er alle 5 regioner, som en del af Danske Fysioterapeuters budget for 2024, blevet bedt om at 

betale 60.000 kr. tilbage til foreningen. 

Vi har lavet en indsats overfor de privat praktiserende i forhold til den nye 

praksisoverenskomst, hvor Næstformanden tilbyder et besøg. Dette medfører en økonomisk 

merudgift, med lægger tæt op ad vores strategi om fastholdelse / tilknytning af medlemmer. 

RK orienterer om budgettet. For nuværende er der lavet et budgetoverslag til hver post. Hvert 

kvartal justeres der til ift. forbruget.  

I 2024 er der forholdsvis lav aktivitet ift. selve bestyrelsen.  

Fejl i oversigten. Den række som hedder ”fagfestival” skal egentlig hedde ”opsparing til 

folkemøde”.  

 

Lau: Evt budgettere med penge til bestyrelses uddannelse. 

Rikke: opmærksomhed på at vi er en medlemsbåren organisation.  

Gitte: Spørger ind til om husleje ligger under administration. 

Helle: Evt. gøre budgettet mere transparent, ved at udspecificere de forskellige poster. 

Ann Louise: Vil gerne tilslutte sig forslaget om uddannelse. 

Gitte. Synes det vil være godt med udspecificering. 

 

 

 

                                           Pause 16:15-16:30 

 

5.3 16:30-16:50 Evaluering af Fag dag. 

UDSÆTTES TIL NÆSTE GANG – sættes på dagsorden den 23.01.24 

Der var 92 tilmeldte medlemmer 79 fremmødte), 7 oplægsholdere og 6 

bestyrelsesmedlemmer. 

Hvad mener vi om processen, temaet, oplægsholdere, lokaler og forplejning? 

 



5.4 16:50-17:00 Status fra Ann-Louise på nuværende og kommende medlemsrettede tiltag og 

arrangementer. 

Status Ann Louise:  

Det går godt       

Der har været budgetteret med dimittend arrangementer, som ikke blev realiseret da der 

ikke var nok tilmeldinger.  

Parkinson boksning, Svendborg – der var ikke så mange tilmeldte, men de som deltog 

havde gode tilbagemeldinger.  

Har holdt møder med Lene Lebech, der er igangsat netværk. Sidste medlemsmøde den 

25.11, der var 40 tilmeldte, men mange afbud pga. sygdom. Fremmødte ca 25. 

Oplægsholder Kefaia Ali, fysioterapeut på indvandrermedicinsk klinik.  

 

Næste arrangement er en fagstafet. Titel: Træning og kroniske langvarige smerter – Henrik 

Bjarke Vægter samt SU leder Jan Hartvig den 25.01.24 – auditoriet UC der er 120 tilmeldte 

samt venteliste. Det overvejes om at der skal laves et lignende arrangement senere på 

året.  

 

Helene: Evt begynde at dele fagstafetten ud ved TR-møderne igen.  

 

Ann Louise: Kommende oplæg omkring tykfobi – april/ maj. Til august planlægges 

temaaften omkring dysfunktionel Respiration.  

 

 

 

6. 17:00-17:20 Sager til orientering, herunder formand, næstformand, HB, råd, nævn og 

udvalg  

Rikke: UCérne er udfordret. Esbjerg og Haderslev har svære udfordringer med manglende 

ansøgere. Odense har en del flere end de har plads til.  

På landsplan uddannes det mest hensigtsmæssige antal fysioterapeuter oplyses der. 

Nuværende pr 01.10.2023 ca. 138 arbejdsløse i syd. Der eftersendes materiale.  

Rikke har kontakt til studie ambassadører - skal mødes midt januar 2024. Vigtigt at 

fokusere på de unge og tilstræbe at der ikke er medlemmer som ikke melder sig ind eller 

som melder sig ud.  

 

Rikke vil gerne mere i kontakt med ledere, fysioterapeutiske ledere. Er begyndt at samle 

viden ind. 

D.fys og PLO har lavet policy paper ift. fri adgang – er sendt til sundhedsminister Sofie 

Løhde. 

 

Husk at række ud til de faglige selskaber.  



Januar seminar for HB kommer til blandt andet at omhandle udvikling af bestyrelse og 

strategi, Budget 2024-25-30 og AI. 

Mette Hedegaard FTR fra Viborg kommune træder ind i HB istedet for Lars Henrik Larsen.  

Som svar på et spørgsmål fra REP 2022 sidder RF og laver en oplæg til REP til efterretning 

hvor vi bla.a skal se på, om der er overensstemmelse mellem de ressourcer der er i 

regionen og den opgaveløsning der skal leveres lokalt. 

 

Rikke: Nyt til hjemmesiden på Fysio.dk: Den benyttes nærmest kun til oplysninger omkring 

arrangementer og aktiviteter.  

 

Rikke – Sociale medier. Rikke ligger noget på fra RB-mødet i dag. Rikke laver et nyhedsbrev 

en gang i kvartalet. Sendes til alle medlemmer via direct mail. 

 

Næstformanden, Tine – laver noget nyt ift. Praksis sektoren.  

 

Se i øvrigt formandens kalender på fysio.dk/ regions Syddanmark 

 

7. Nyt til hjemmesiden  

 

8. SOME  

 

9. 17:20-17:30 Eventuelt  

Rune: klinisk underviser samt TR samarbejder omkring at introducere de studerende til Danske 

fysioterapeuter.  Har været dagsordensat til TR regionsnetværksmøde.  

Der skal laves lidt materiale omkring hvad TR skal informere omkring til studerende. Lars Engel fra 

Randers kan også benyttes – det faglige selskab for kliniske undervisere involveres også. Der 

arbejdes videre med dette i januar 2024 

Rikke: Et punkt omkring næstformandens opgaver sættes på dagsorden den 23.01.2024. Drøftelse 

af om der kan laves et ”projekt” omkring overenskomst information til alle klinikker. 

 

 

Rulledagsorden og relevante gæster:  

Ledelse 

Sårbare studerende / ny udsathed 

2 til 3 politiske emner 



Repræsentantskabet og evt. forslag 

Bro mellem studieliv og arbejdsliv 

 

 

 

 

 

 

 


